
CONFORM CU ORIGINALUL

Parlamentul României

Senat

ÎNTREBARE

Adresată: ministrului apărării naționale
De către: Doamna Senator Silvia Dinică,
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 02.03.2020
Obiectul întrebare: Extindere baza Mihail Kogâlniceanu

Stimate domnule ministru,

În baza unei Hotărâri de Guvern, s-a luat decizia extinderii bazei militare din localitatea Mihail 
Kogâlniceanu, județul Constanța. Proiectul presupune extinderea bazei militare pe o suprafață de 
2400 de hectare. Însă, pe această suprafață se găsesc numai puțin de 1400 de proprietari, care vor 
trebui expropriați. Acești proprietari sunt nemulțumiți de de prețurile care se oferă pe acele terenuri 
și consideră că sumele oferite sunt sub prețul pieței, având în vedere că mulți desfășoară și proiecte 
cu fonduri europene, iar de asemenea o parte a locuitorilor s-au plâns de faptul că baza se va extinde 
și în direcția orașului, existând riscul de creștere a poluării fonice.

Având în vedere cele prezentate mai sus, domnule ministru, vă rog să mă informați cu privire la 
următoarele aspecte:
- În condițiile în care valoarea despăgubirilor a fost de aproximativ 5500 euro/ha, iar valoarea reală a 
terenurilor este de peste 9000 euro/ha s-a tăcut o evaluare de piață a terenurilor și construcțiilor cu 
evaluatori imobiliari, înainte de stabilirea despăgubirilor pe care proprietarii le vor primi pentru 
terenurile respective? Dacă da, cine a fost acest evaluator și care au fost concluziile acestora?
- În momentul stabilirii despăgubirilor, s-a ținut cont de activitatea economică desfășurată pe acele 
terenuri și construcții?
- De ce beneficii și facilități vor beneficia locuitorii localității ca urmare a extinderii bazei militare?
- Ce măsuri de protecție se vor lua pentru a proteja cetățenii din localitate de poluarea fonică?

Solicit răspuns scris.
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